
Kattusseqatigiit Partiiat 
 

           6. Juli 2011   

 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvorledes har virksomheden Minelco A/S haft økonomisk udbytte af olivenudvinding i 

perioden 2005-2009 i Seqi?  

2. Hvilke økonomiske udbytte har landet haft deraf? 

3. Hvor langt er man nået med tiltaget om videre forløb i oliveneftersøgningen i Seqi?  

4. Hvor stor mængder Oliven regner man med at fortsæt udvinde?  

5. Hvor store er forurening af miljøet hvor udvinding drives? Såfremt spørgsmålet ikke 

kan besvares, agter man at undersøge udvindingsstedet for forurening?  

 (Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer, Kattusseqatigiit Partiiat) 

 

 

Begrundelse: 

Det fremgår af Naalakkersuisuts besvarelse ved tidligere forespørgsel af medlem af Inatsisartut, 3. 

marts 2010, at Minelco A/S har udvundet 1,7 mio. tons oliven i løbet af 4-5 år, hvorfor det er 

ønskeligt at vide, hvilke økonomiske udbytte virksomheden har haft deraf, ikke mindst hvilke 

økonomiske udbytte landet har haft.   

Vi stiller ligeledes andre, ifølge vores mening, relevante spørgsmål.  


